

Referat fra Danske Fysioterapeuter i region Syddanmark

Virtuelt regionsbestyrelsesmøde onsdag d. 28. maj 2025 kl. 13:00 til 17:30

Deltagere: Helene Benfeldt, Rikke Kruse, Helle Bruun, Rune Myrup Andersen, Tine Hasselbrinck Madsen, Lis Jensen, Gitte Frydenlund, Christina Vestergaard, Johan BB Nielsen, Lena Ingemann

NK Lene Lebech deltager på udvalgte punkter.

Afbud fra Lau Rosborg.

Afbud fra 1. suppleant Jette Bruun

Afbud fra 2. suppleant Pia Esborg Maglebjerg

Velkommen til nye RB-medlemmer og præsentation. Der er forud for dette møde sendt informationer om bestyrelsen og bestyrelsesarbejdet til de 4 nye medlemmer.

Alle bestyrelsesmedlemmer præsenterer sig, der kommer billede på hjemmesiden så snart de sendes til mig. Jeg mangler fra Jette og Johan.

Rune: Reg. Best. Medlem gn. 2 år, ansat i Esbjerg kommune, er i TR rådet, har plads i repræsentantskabet og SALS.

Helle: Ansat i Esbjerg kommune, været med en del år i regionsbestyrelsen.

Lis: Valgt på TR plads af og blandt TR. Ansat i Haderslev kommune, har været med i regionsbestyrelsen en del år. Tidl. HB-medlem.

Tine: Indlejer på klinik, er formand for SALS, er koordinator ansvarlig SU-medlem, er fungerende næstformand i regionsbestyrelsen.

Gitte: Har arbejdet som underviser på fys. uddannelsen gn. Mange år, nu phd studerende – regionalt.

Lene: arbejder som distrikts terapeut Vejle kommune, valgt af og blandt TR.

Helene: Ansat Odense kommune, TR, tidligere FTR gennem mange år, har været med i regionsbestyrelsen en del år.

Hannah: Ansat i Kolding kommune, fungerer som TR. Valgt på en ordinær plads.

Johan: Arbejder som klinikchef på klinik i Vejle, er i bestyrelsen for onkologisk/ palliativ fysioterapi.

Christina: Ansat som klinikchef ved klinik i Kolding, har arbejdet med fagpolitik gn. Flere år. Sidder i SALS.

Rikke og Tine foklarer at der er frihed ift. at kalde sig forperson/ forkvinde/ formand, de vil gerne benævnes fomand, næstformand.

Opmærksom på at Sanne Hjarsøe opretter nye bestyrelsesmedlemmer i acubiz. Der er usikkerhed omkring hvordan TR arbejde skal konteres. Lis Jensen kontakter Sanne omkring dette, da det har betydning ift. hvorledes de enkelte poster figurerer i regnskabet. Det er vigtigt med ensrettede registreringer, sådan at der er transparens ift. regnskabet. – der sondres mellem TR netværksmøder og regionsbestyrelsesarbejde fx

Regionsbestyrelsen

Dagsorden

1. valg af referent

Helle Bruun er referent, mange tak.

2. Opfølgning på referat fra 26.marts 2025

Der har været en enkel indsigelse til referatet (Helene genopstiller til RB, det er rettet i referatet) og det ligger nu på regionens hjemmeside bag log-in.

3. Godkendelse af dagsorden

Bemærk at der er tidsangivelser til de forskellige punkter. Dette for at sikre at vi når igennem dagsordenen.

Der tilføjes i pkt. 4.3 arrangements ansvarlig samt honorering.

Der er pkt. 4.4 (der er 2 pkt. 4.3)

Pauser afholdes efter behov.

Eventuelt?

- Der sættes orientering fra Rune på som punkt.

4. Sager til beslutning kl. 13:30-15:00

4.1 Som en konsekvens af, at Danske Fysioterapeuter er kommet i konkurrence, har Uddannelsesledernetværket besluttet at, i forhold til det studenterrettede samarbejde forholder alle uddannelserne sig til følgende retningslinjer

- *Vi foreslår, at I producerer nogle små videoer omkring jeres faglige forening, som I lægger på jeres hjemmeside. Vi vil gerne være behjælpelig med at dele links til første semester, så I på denne vis får mulighed for at promovere jeres faglige foreninger for vores studerende. I vil ikke blive inviteret til et fysisk møde på første semester, som I tidligere har været på nogle af institutionerne. Vi vil gerne være behjælpelige med at henvise til, hvor de studerende kan høre mere.*
- *Dertil vil vi hvert semester sende jer en dato, hvor det vil være muligt for jer at komme og stille en stand i de studerendes frokostpause, hvor de studerende aktivt får mulighed for at opsøge jer. Det er selvfølgelig helt frivilligt, om I vil benytte jer af denne dato, som vi vil melde ud semester for semester.*
- *Yderligere vil vi invitere jer på syvende semester, hvis den enkelte uddannelse har et karrierearrangement. Det vil også være forskelligt fra uddannelse til uddannelse, hvordan en karriere dag udmønter sig.*

- *Vi har besluttet, at studenterambassadørerne ikke længere frit kan holde arrangementer i det enkelte campus' lokaler. Hvis studenterambassadørerne ønsker at benytte et givent campus lokaler, så vil det kræve, at de aftaler det med den enkelte uddannelse, hvorvidt det kan lade sig gøre.*
- *Yderligere afholder vi ikke længere arrangementet "nål og skål" på Campus, men I må gerne sende os fx en flyer eller en plakat med information om, hvor og hvornår dette arrangement afholdes, så vil vi gerne lægge det frem/hænge det op ifm dimission.*
- *Som det er nu, vil I heller ikke blive inviteret til vores dimission.*

Der er en konsensus i ledernetværket om, at vi stiller jer alle lige, og således vil ovenstående være retningslinjerne i en periode. Så vil vi efter en periode evaluere vores retningslinjer, og om det kan være mere frit, men som det er nu, så er det således vi begynder.

Skal vi lave en Forfest i Kolding på den Engelske Pub en torsdag eftermiddag / aften, a la vores jubilæumsarrangement? Det kan have et fagligt oplæg og derefter lidt mad og lidt fri bar? Dette skal stå i stedet for dimissionsfesten, det betyder at vi også skal uddele emblemer, tale og skål.

Sekretariatet giver udtryk for, at det ville være rart hvis alle 5 regioner havde det samme koncept.

På baggrund af ovenstående drøftes:

Gitte: Det må vel være en central opgave for sekretariatet/ HB at udarbejde video, der fortæller omkring Danske Fysioterapeuter, forsikringer. Det vil være godt at kunne holde nål/skål lokalt – Odense, Esbjerg, Haderslev, synes det er vigtigt at markere deres uddannelse.

Lis: Det bliver nødt til at være lokalt. Gerne være synlige lokalt lige omkring dimensionen. Være mere synlige sammen med ambassadørerne.

Tine: Det har været diskuteret i HB om studielederne har fået for meget hjælp af danske fysioterapeuter. Det er vigtigt at vi spiller på vores størrelse som forening og viser vores faglige katalog.

Helene: Mener også det er en "central" opgave at udarbejde video, gerne nål og skål arrangementer i alle tre studiebyer her i region syd.

Rikke: Ambassadørerne på uddannelserne er ansat i afdelingen for rekruttering og fastholdelse. De rapporterer tilbage hver måned hvad de 5 timer er brugt på. Fortæller at region nord har været udfordret med deres nål og skål arrangementer.

Johan. Kan man evt. have en "stand" i en frokostpause? Nål og skål arrangement kan evt. holdes som en stor fælles begivenhed – en stor fest.

Gitte: Kan være i tvivl om det giver meget at være på skolen i en pause, men det kan prøves af.

Lena: Prøve at være til stede på skolen og gerne inddrage de faglige selskaber. Det er der vi som forening gør en forskel. ift. nål og skål, evt. fest, - tænker de studerende skal spørges.

Johan: Et fælles arrangement kunne også holdes som en "reunion" sådan at mange fysioterapeuter samles.

Christina: Samlet fest for både nyuddannede og tidligere uddannede og et medlemsarrangement.

Konklusion: Rikke samler op med at spørge ambassadørerne. De spørges ift. hvad de studerende gerne vil ift. nål og skål arrangementer. Hvordan får vi inddraget de faglige selskaber – kan der udarbejdes materiale som evt. kan udleveres. Opfordre til at der udarbejdes video "centralt" som beskriver hvad Danske Fysioterapeuter kan. Nuværende sendes emblemer ud med posten til dem som bliver færdig uddannede juni 2025. Punktet sættes på til næste RB

4.2 Gennemgang af Forretningsorden.

Nuværende Forretningsorden er medsendt i bilag. Vi gennemgår den sammen.

Der tilpasses i forretningsordenen ift. hensigtsmæssigheder. Der skrives ind at bestyrelsen konstituerer sig med en næstformand, som er honoreret og der laves særskilt skriv hvori der beskrives timeforbrug, arbejdsopgaver/ områder, honorering.

Kommentarer til dette punkt bla:

Gitte: fremadrettet skal vi have på dagsorden at der skal ske konstituering på dette førstkommende møde efter generalforsamlingen.

Tine: Vi skal konstituere os i dag. Der laves tillæg til forretningsordenen.

Konklusion: Rikke bekender at det er en fejl at det ikke er dagsordenssat at bestyrelsen konstituer sig. Det står udelukkende i Forretningsorden men burde også have fremgået af dagsordenen til i dag.

Vi konstituerer os med næstformand Tine H. Madsen frem til næste generalforsamling 2026.

Til rettelser til Forretningsorden sendes ud til RB medlemmer for kommentering. Gennemgås ikke på næste RB-møde. Tillægsskriv sendes ligeledes ud til RB medlemmer for kommentering mellem de to RB-møder.

4.3 Beslutning om arrangementer i efteråret.

Der gøres opmærksom på tidligere RB-beslutning;

Vores fokus i 2025 indeholder synlighed og tilgængelighed i forhold til medlemmer og tillidsvalgte.

Vi har i støbeskeen 3 dublerende arrangementer i efteråret om strukturreformens betydning for fysioterapeuter, og indeholdende et fagfagligt oplæg. Aftaler med skolerne er indgået. Det er uvist om de stadigvæk er gældende.

Skal vi også afholde Minifagfestival i efteråret 2025?

Skal vi løbe med forslaget fra generalforsamlingen og udlodde X antal kr. til et arbejdspladsarrangement – åbent for alle medlemmer. Altså mere lokale tiltag?

- Er der behov for en arrangementsansvarlig/ honorering af dette

Indstilling: at bestyrelsen tager en endelig beslutning om medlemsrettet arrangementer i 2025 og nedsætter arrangementsgrupper.

Konklusion: Rikke, det vedtages at vi udlodder 5 x 10.000 kr til lokale medlemsarrangementer som er åbne for alle. Rikke beskriver kriterier for tilskud og sender rundt til kommentering blandt RB-medlemmer.

Der afholdes 3 dublerende arrangementer i efteråret, styret af arrangementsgruppen Lis, Lau og Helle.

Der er for nuværende ingen RB-medlem der ønsker at være honoreret arrangements ansvarlig.

4.4 Næste heldagsmøde, tema og evt. invitation til DSF (rulledagsorden)

Der er tidligere givet udtryk for, at vi gerne vil samarbejde tættere med DSF og de faglige selskaber. Til næste RB-møde d. 24. september har vi et fysisk heldagsmøde.

Indstilling: at bestyrelsen vælger et tema / emne og forholder sig til om vi skal invitere samarbejdspartnere eller andre relevante personer til mødet.

Konklusion: Rikke, jeg finder en relevant person til at komme og hjælpe os med at pitche vores politiske budskab ifb. med KV/RV25. – Men også overfor vores medlemmer skal vi kunne svare på hvorfor man skal være medlem.

Vi vil invitere studenterambassadører til at deltage på dette punkt/tema.

5. Sager til drøftelse kl.15:30-16:15

5.1 Evaluering af jubilæumsarrangement

Konklussion: en succes, 80 deltagere. Den gentager vi i samme stil til næste år.

5.2 Evaluering af generalforsamling

Konklussion: For få tilmeldinger. Der skal være en ping oplægsholder for at tiltrække medlemmer. Ellers en velgennemført dag. 25 deltagere.

5.3 Status på netværk v. Lene Lebech

Lene blev forhindret pga. trafikken og nåede ikke frem til mødet.

5.4 Status på Hollændergården, Folkemøde 2026

Konklussion: Der er booket til 10 personer og betalt 1. rate til Hollændergården på Bornholm, Folkemødet 2026.

6. Sager til orientering, herunder formand / næstformand, HB, råd, nævn og udvalg kl. 16:15-17:00

Se også formandens kalender bag log-in [Regionsformandens kalender](#)

7. Nyt til hjemmesiden kl. 17:00-17:30

Er der noget som skal beskrives og på vores D.fys Syddanmark hjemmeside?

Konklussion: Goddag til nye medlemmer af RB

Tema på kommende RB-møde

Lokale midler til medlemsarrangementer

8. SOME

Hvad ønsker vi at kommunikere fra mødet?

9. Eventuelt

Rikke opstiller til KV25 i Kolding

Næste møde er d. 24. september 2025 kl. 9:00-17:00

Rulledagsorden:

12/12 seminar 2026 - Er der interesse i, at vi holder et vinsmagnings "møde" hvor vi som bestyrelse også drøfter et fagligt/politisk emne? Evt. ifb. med Folkemøde?

Drøftelse af lokalpolitisk interessevaretagelse – der er valg i november 2025, skal vi lægge en plan – forberede os på mødet i september?

Valg til Formandsposten, valg til regionsformandsposterne.